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Vicepremiér a ministr průmyslu a obchodu Karel Havlíček prohlásil, že chce snížit počet kontrol 

podnikatelů. Mělo by být víc společných kontrol živnostenských úřadů a České obchodní inspekce, 

čímž by celkový počet kontrol klesl. „Rádi bychom ocenili aktivitu pana Havlíčka, jen kdybychom mu ji 

mohli věřit. Zatím je jedním z původců obrovského nárůstu počtu kontrol o 250 tisíc kontrol EET za 

poslední tři roky. A jejich počet se bude dál zvyšovat od letošního května, až budou kontrolováni 

řemeslníci, kadeřnice, kosmetičky, zubaři, lékaři nebo třeba veterináři. Odmítáme pokrytectví Karla 

Havlíčka,“ prohlásil šéf Podnikatelských odborů Radomil Bábek. 

 

Ale podle podnikatelů je vysoký počet kontrol, někdy až třicet za rok u jednoho podnikatele, jen 

jedním z palčivých problémů, který podnikatele trápí. Kromě počtu kontrol je sužuje zejména rozdílný 

výklad zákonů kvůli jejich nejednoznačnému znění. „Nejednoznačnost zákonů umožňuje úředníkům 

vykládat si zákony různě a ukládat sankce, jak se jim hodí. A živnostníci se často nemohou proti jejich 

svévoli bránit,“ kritizují Podnikatelské odbory nejen neúměrný počet kontrol, ale i komplikovanou 

orientaci v právních předpisech, často se měnících daních, ve kterých se nevyznají často i sami 

zákonodárci, jak dokazují poslední zkušenosti se změnou sazeb DPH u piva a některých služeb. 


